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Kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor 
 

Tid och plats  måndag 18 september 2023 kl. 10.00-12.00, KF Sessionssal, 
Stadshuset 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 
Sebastian Gustavsson, (M), biträdande kommunalråd  
Ruza Källström, (S), biträdande oppositionsråd 
Simon Hägglund, verksamhetschef funktionsnedsättning 

  Sanna Andersson, utredare, miljö- och samhällsbyggnad 
  Magnus Anderson Neumann, utredare 
  Linda Clark, utvecklingsledare 
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Gunnar Andersson, FUB  
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 

  Kim Genberg, HRF 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 

 
  
 
Justerare  Kim Genberg, HRF 
  
  

 
 

 Underskrifter  

  Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C), ordförande  

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Kim Genberg, HRF 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Kim Genberg, HRF, utses till justerare tillsammans med ordföranden. 

 
4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

5. Tema  
Förvaltningen har fått i uppdrag att arbeta fram en policy och en handlingsplan för 
funktionshinderpolitiken i Ulricehamns kommun som gäller 2025-2028. Projektgruppen 
består av Magnus Andersson Neumann, Annette Bohman och Johan Nihlén. 
Funktionshinderpolitik handlar om att förebygga och ta bort funktionshinder, vilket i sin 
tur möjliggör full delaktighet och jämlika levnadsvillkor. Eftersom kommuner och 
regioner ansvarar för merparten av den service och välfärd som medborgare möter 
dagligen, måste funktionshinderperspektivet genomsyra all verksamhet tvärsektoriellt. 
Funktionshinderpolitiken utgår från 4 grundprinciper – universell utformning, 
tillgänglighet, individuella stöd samt icke-diskriminering. Utöver 
funktionshinderperspektivet, är det är viktigt att lyfta fram flera angränsande perspektiv. 
Perspektiv ska inte konkurrera med varandra. Funktionshinderpolitiken ska ”haka i” 
kommunens vision som antogs i juni i år. Länsstyrelsen och Myndigheten för delaktighet 
ska stödja kommuner och regioner i arbetet med att genomföra sina strategier och planer 
för funktionshinderpolitiken. De kommunala råden är inbjudna till den utbildning som 
Länsstyrelsen håller i den 26 oktober.  
 

6. Information från kommunalråden 
• Det är mycket fokus på budgetarbetet just nu, då budgetpropositionen för 2024 

släpps den 20 september. Trots den dystra prognosen, är utgångsläget bra i 
Ulricehamn. 

• Slutbesiktning av gågatan blir vecka 43. I nuläget ser tidsplanen ut att hållas.  
• Officiell inbjudan till utbildning med Länsstyrelsen den 26 oktober är på gång. 
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7. Information från förvaltningen 
Simon Hägglund och Linda Clark informerar om välfärdsteknik och den förstudie som 
genomfördes våren 2023. Bakgrund till förstudien är det behov av förbättringar som 
man har sett avseende organisation och styrning kopplat till välfärdsteknik och 
digitalisering. Förstudien har genomförts genom nulägesbeskrivning, interna intervjuer 
samt omvärldsbevakning och har mynnat ut i en rekommendation kring behovet av en 
ny organisation för digitaliseringen och välfärdsteknik som främjar kommunikation 
genom hela ledet. Vidare lägger förstudien fram förslag på en inriktning för 
välfärdsteknik och digitalisering för att möta de utmaningar som vi står inför vad gäller 
svårigheter att rekrytera personal till omsorgen samtidigt som andelen äldre i 
befolkningen ökar. Syftet är att personal ska använda sin kompetens på bästa möjliga 
sätt så att det gagnar brukaren. Förslag på satsningar är höj- och sänkbar portabel 
toalettsits, sårvårdsapp, digitala inkontinensskydd etcetera.  

 

8. Frågor från organisationerna 
a) Vilken gruppbostad kommer att renoveras/byggas ut härnäst? När blir 

de boende och företrädare informerade om att så kommer att ske? 
Simon berättar att ombyggnationen av Karlsslättsvägens gruppbostad påbörjas i 
början av november. De boende flyttar till tillfällig bostad i mitten av oktober, 
Boende och företrädare har fått brev om den planerade ombyggnationen i slutet av 
augusti och brukarråd har hållits kort därefter. Utöver Karlsslättsvägens 
gruppbostad, har bygglovsansökan gällande Nillas väg nyligen blivit godkänd. Än så 
länge finns dock ingen fastställd byggplan. På gång är också ett beslut om 
projektering av gruppbostad i nya området Bergsäter. Gunnar menar att bakgrund 
till varför man gör en renovering/ombyggnation, saknas i informationen till de 
boende. Han framför även önskemål om att brukarna ska bli mer involverade från 
början.  Simon berättar att Ulricehamns kommun utgår från Socialstyrelsens 
standard för gruppboende, även om det finns viss möjlighet till individuella 
anpassningar. Hyrorna som sätts efter en ombyggnation är marknadsmässiga. 

 
b) Önskemål om utvärdering av årets användning av betalkort för brukare 

inom omsorgen? 
Simon uppger att responsen har varit positiv för den rutin som har utformats för 
betalning med annat än kontanta medel.  
 
 

c) Vad gör kommunen för att möjliggöra för brukare inom omsorgen att 
vara delaktiga medialt, exempelvis genom TV-utbud eller digital 
kommunikation? Vad har gjorts för att finna en lösning till en rimlig 
kostnad för brukarna? 
I gruppbostäder är lösningar för TV/internet integrerat i själva fastigheten. 
Kommunens fokus är dock att utbudet ska vara tillgängligt på samma sätt, oavsett 
funktionsnedsättning, vid all nybyggnation menar Simon. Gunnar för fram förslaget 
att de boende skulle kunna ingå ett gemensamt avtal med en leverantör för att få ett 
bättre pris. Simon berättar att han har varit i kontakt med ett par större aktörer på 
marknaden, men att de har tackat nej, eftersom det till skillnad från en 
bostadsrättsförening rör sig om för få lägenheter för att vara en lukrativ affär.  
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d) Fråga från Synskadades riksförbund gällande problemet med slitage av 
ledstänger och kontrastmarkeringar i trappor. Ett exempel är trappan 
upp till ICA Tornet som har en för kort ledstång.  
Sanna informerar om att det går bra att lämna in en anmälan till kommunen 
(skriftligt eller muntligt), så att eventuella brister kan åtgärdas. Om anmälan gäller 
en privat fastighet, som i fallet ovan, skapas ett tillsynsärende i kommunen, varvid 
kommunen kan ålägga fastighetsägaren att åtgärda problemet. Det går bra att ringa 
till kommunens växel och uppge sitt ärende eller maila till bygg@ulricehamn.se. 
Prioritering görs sedan beroende på ärendets karaktär. 
 

9. Övriga frågor 
a) Gunnar uttrycker en oro över den nya stenläggningen på Storgatan, som han anser 

behöver åtgärdas då skarvar har sjunkit ned och vissa brunnslock ligger för lågt. 
Mikael uppger att detta finns med på hans agenda – ”snubbelrisken ska bort”.  

 
 
 

Bilagor:                                                                              
Bilaga 1 – Funktionshinderpolitiken 

Bilaga 2 – Välfärdteknik 
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gruppbostad, har bygglovsansökan gällande Nillas väg nyligen blivit godkänd. Än så 
länge finns dock ingen fastställd byggplan. På gång är också ett beslut om 
projektering av gruppbostad i nya området Bergsäter. Gunnar menar att bakgrund 
till varför man gör en renovering/ombyggnation, saknas i informationen till de 
boende. Han framför även önskemål om att brukarna ska bli mer involverade från 
början.  Simon berättar att Ulricehamns kommun utgår från Socialstyrelsens 
standard för gruppboende, även om det finns viss möjlighet till individuella 
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att de boende skulle kunna ingå ett gemensamt avtal med en leverantör för att få ett 
bättre pris. Simon berättar att han har varit i kontakt med ett par större aktörer på 
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d) Fråga från Synskadades riksförbund gällande problemet med slitage av 
ledstänger och kontrastmarkeringar i trappor. Ett exempel är trappan 
upp till ICA Tornet som har en för kort ledstång.  
Sanna informerar om att det går bra att lämna in en anmälan till kommunen 
(skriftligt eller muntligt), så att eventuella brister kan åtgärdas. Om anmälan gäller 
en privat fastighet, som i fallet ovan, skapas ett tillsynsärende i kommunen, varvid 
kommunen kan ålägga fastighetsägaren att åtgärda problemet. Det går bra att ringa 
till kommunens växel och uppge sitt ärende eller maila till bygg@ulricehamn.se. 
Prioritering görs sedan beroende på ärendets karaktär. 
 


9. Övriga frågor 
a) Gunnar uttrycker en oro över den nya stenläggningen på Storgatan, som han anser 


behöver åtgärdas då skarvar har sjunkit ned och vissa brunnslock ligger för lågt. 
Mikael uppger att detta finns med på hans agenda – ”snubbelrisken ska bort”.  
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